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Výsledky dotazníkových šetření 

V rámci zpracování Programu rozvoje obce Srubec na období 2021 – 2027 bylo 

realizováno dotazníkové šetření. 

Vyhodnocení dat dotazníkového šetření 

Dotazníkové šetření probíhalo od 3. 02. do 17. 2. 2020 elektronickou formou. Celkový 

počet vyplněných dotazníků byl 201. Pro vyhodnocení bylo použito všech 201 získaných 

dotazníků. Celý dotazník byl sestaven z celkem 30 otázek. Využity byly nejen otázky uzavřené, 

ale i otevřené.  

Dotazník byl zkonstruován částečně i s ohledem na původní strategický plán pro 

srovnání priorit občanů po sedmi letech. Byl zaměřen na širokou veřejnost a otázky byly cíleny 

na jednotlivé sekce náležící k prioritám strategického plánu. V dotazníku byl ponechán velký 

prostor pro vyjádření jednotlivých připomínek, poznatků či názorů občanů. Rozmanitost 

připomínek a názorů jednotlivců jednoznačně napovídá zájmu obyvatel obce o dění v obci a 

její budoucnost. 

Vyhodnocení dotazníkového šetření bylo zvoleno pomocí grafů a jejich podrobného 

popisu.  

Graf 1: Otázka 1: „Jaký je Váš vztah k obci?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Téměř polovina dotazovaných (43 %) se do obce nastěhovala před více, než 5 lety, avšak 

nežije v obci více než 20 let. Celkem slušnou měrou (22 %) se zapojili i novousedlíci, tedy 

obyvatelé, kteří se přistěhovali během posledních 5 let. Starousedlíci tvořili 19% respondentů, 

což je v rámci jejich menšího zastoupení velmi pěkné. Toto odpovídá současné populaci obce, 

která začala rapidně narůstat právě po roce 2009.    
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Graf 2: Otázka 2: „Co se Vám v naší obci nejvíce líbí?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Šetření ukázalo největší spokojenost občanů v obci s blízkostí přírody a klidným 

životem. V další řadě často zmiňovali spokojenost s příznivým životním prostředím a 

bezpečností v obci. Často byly uvedeny i kontakty se sousedy a dalšími obyvateli obce. Méně 

už byl zmíněn vzhled obce, kulturní a společenský život a sportovní vyžití.  

Graf 3: Otázka 3: „Co naopak považujete za hlavní problémy obce?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Respondentům byl nabídnut výčet problémů, ze kterého mohli zaškrtnout maximálně 

pět odpovědí. Jako největší problém většina uvedla provoz a parkování automobilů v obci. 

Porovnání rozdílu nespokojenosti s odpověďmi v roce 2012, je vidět velký rozdíl v pohledu 
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občanů na problémy. V roce 2012 byl největším problémem nedostatek míst pro aktivní 

odpočinek. Z toho je odvozeno, že v průběhu let se zvýšilo množství míst pro aktivní 

odpočinek, avšak je evidentní, že rapidním nárůstem obyvatel se značně zvýšil provoz v obci.  

Druhým četně se objevujícím problémem je nedostatek obchodů a služeb. Ostatní 

převažující problémy jsou již zmiňovaný nedostatek sportovního, kulturního a společenského 

vyžití.  

 

Graf 4: Otázka 4: „Máte povědomí o tom, že existuje Strategický plán rozvoje obce Srubec na období 2013 - 2020?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Překvapivá odpověď, kdy více než polovina tázaných (60 %) uvedla ano.  

 

Graf 5: Otázka 5: „Znáte jeho cíle?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Navazující otázka pouze utvrzuje v tom, že lidé se skutečně více než polovina (58 %) 

občanů se o rozvoj obce zajímá a menší polovina (42%) cíle nezná. Procentuálně odpovědi 

navazují na předchozí otázku. 

60%

40%

ANO

NE

58%

42%

ANO

NE



PROGRAM ROZVOJE OBCE SRUBEC 2021 – 2027 

 

Graf 6:  Otázka 6: „Považujete současný strategický plán rozvoje obce za vypovídající požadavkům a tužbám občanů?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření  

Toto zjištění je poněkud v rozporu s předchozími reakcemi. 57 % respondentů uvedlo, 

že plán nečetli. 29 % souhlasí se současným SPRO a 14 % s ním nesouhlasí. Zde se lze 

domnívat, že někteří občané výše uvedené 3 otázky zřejmě přeběhli bez hlubšího zamyšlení. 

Případně zde potřebovali občané větší prostor v možnosti odpovědět.  

Graf 7: Otázka 7: „Jaké jsou dle Vašeho názoru priority rozvoje Srubce pro období 2021-2026?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Opět jedna srovnávací otázka s šetřením z roku 2012. Evidentně největší prioritou 

rozvoje Srubce pro nastávající období je prosazovat vybudování obchvatu obce. V roce 2012 

bylo omezit rozrůstání obce, které v současném šetření je až na 4. místě. Na 2. místě je 

prioritou vybudovat hřiště a sportovní centrum. 3. prioritou bylo rozvíjet MHD. Další priority, 
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které byly často zmíněny, jsou rozvíjení společenského života v obci, budování turistických 

stezek/cyklostezek/hipostezek a zlepšování kvality místních komunikací. 

Graf 8: Otázka 8: „Jste spokojen/a s možnostmi veřejného stravování?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Šetření se též zaměřilo na spokojenost s veřejným stravováním. V obci jsou sice dvě 

pohostinství, ale ani jedno z nich není občanům k dispozici v poledním čase. Většina občanů je 

právem naprosto nespokojena. 

K této otázce navazuje ještě pokračování: Otázka č. 9: „Navrhněte případně, jaký druh 

gastronomie byste uvítal/a“. Zde se sešlo 67 odpovědí. Odpovědi byly celkem jednoznačné.  

Téměř u všech respondentů zazněla restaurace s pravidelným provozem, stravováním, rodinná 

restaurace, česká kuchyně, celotýdenní provoz, s vařením a rozvozem seniorům či 

nemohoucím. Pár jedinců zmínilo kavárnu, cukrárnu. Sem tam padl i osobitý návrh, a to buď 

indické kuchyně, nebo bezlepkové.  

Graf 9: Otázka 10: „Jste spokojen/a s rozsahem veřejných prostranství v obci? (náves, park, místa k posezení s 

lavičkami)“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 
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Další srovnávací otázka. Převážná většina respondentů dala najevo průměrnou 

spokojenost s rozsahem veřejných prostranství. Druhý největší počet je však zaznamenán u 

stupně „nespokojen“. V roce 2012 byli respondenti rozděleni do dvou stejně velkých skupin 

z hlediska názoru na dostatečnost rozsahu veřejných prostranství v obci, tj. náves, park, místa 

k posezení s lavičkami. Byl tehdy stejný podíl těch, kteří spokojeni byli, jako těch, kteří 

spokojeni nebyli. Zohledníme-li v současných odpovědích i dostatek spokojených občanů, 

můžeme konstatovat, že spokojenost občanů se mírně zlepšila.  

Graf 10: Otázka 11: "Jste spokojen/a s kvalitou místních komunikací?" 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Jak se ukázalo, místní komunikace nejsou ani v minulosti nebyly vnímány jako zásadní 

problém. Dotázaní jsou převážně spokojeni s kvalitou místních komunikací.  

Graf 11: Otázka 12: „Jste spokojen/a s intervalem spojů MHD?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Zde se mnohé oproti minulosti zlepšilo. Jen malá část je naprosto nespokojena. Většina 

občanů je spokojena. V roce 2012 byli respondenti s intervalem spojů spíše nespokojení. Zde 

hraje svou roli posílení četnosti spojů a nově vznikající zastávka v lokalitě Na Štětkách, o kterou 

občané usilovali mnoho let. 
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Graf 12: Otázka č. 13: otázku „Jste spokojen/a se sportovním vyžitím v obci?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Tato otázka podrobněji charakterizuje již zmíněný nedostatek sportovního vyžití v obci. 

Nadpoloviční většina je spokojena. Jelikož obec nabízí pouze fotbal a hasičský sport, pak 

zřejmě sehrála svou roli příroda (tedy projížďky na kole a běh). 

K této otázce navazuje ještě pokračování: Otázka č. 14: „Pokud nejste spokojen/, 

navrhněte, jaké sportovní vyžití by vám vyhovovalo: Zde se sešlo 76 odpovědí. Mezi nimi znělo 

nejčastěji multifunkční hřiště, tělocvična či veřejné sportoviště. Multifunkční hřiště bylo 

provázáno s vypisováním spousty jednotlivých sportů, které k němu patří, jako například 

volejbal, basketbal, nohejbal, tenis. Dalším častěji zmiňovaným termínem bylo workoutové 

hřiště. Dále bylo myšleno na děti, viz dětské hřiště pro menší děti (to v obci je, ale zřejmě ne 

všichni o něm ví), sportovní vyžití pro děti, více dětských hřišť. Zazněly i další zajímavé 

návrhy, například stezky na kolo, bazén, posilovna, sauna, sportovní kroužky pro děti, 

beachvolejbal, pingpongové venkovní stoly. 

Graf 13: Otázka 15: „Účastníte se společenských akcí pro děti v obci?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 
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37 % respondentů se někdy akcí pro děti účastní, 34 % se účastní 

 

Graf 14: Otázka 16: „Pokud se účastníte, jak jste pokojen/a se společenskými akcemi v obci pro děti?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Velmi spokojivý stav. Zde je patrné, že místní jsou převážně spokojeni s akcemi pro děti. 

Graf 15: Otázka 17: „Účastníte se společenských akcí pro dospělé v obci?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Otázka účasti na společenských akcích pro dospělé je zodpovězena následovně: 40 % 

občanů někdy ano, 14 % ano, 28 % spíše ne, 15 % ne a malý podíl respondentů se vyjádřil 

osobními názory na danou problematiku. Vyplývá z toho, že je zde stejný podíl těch, kteří se 

účastní, jako těch, kteří nikoliv. Pravdou je, že obec pořádá pro dospělé dva plesy ročně, dále 

slavnostní rozsvícení vánočního stromu a večer pro seniory. Všechny ostatní akce obcí 

pořádané jsou cíleny především na děti. Ne každý je příznivcem plesů a jiný druh zábavy není 

nabízen. 

 

0

10

20

30

40

50

60

70

Naprosto
spokojen/a

Celkem
spokojen

Spokojen Nespokojen Naprosto
nespokojen

Neodpověděl/a

14%

40%
28%

15%

3%

ANO

NĚKDY ANO

SPÍŠE NE

NE

JINÉ



PROGRAM ROZVOJE OBCE SRUBEC 2021 – 2027 

 

Graf 16: Otázka 18: „Pokud se účastníte, jak jste spokojen/a se společenskými akcemi v obci pro dospělé?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Se společenskými akcemi jsou respondenti celkem spokojeni. Stejná část 

nezodpovězených je důkazem té druhé poloviny. 

Graf 17: Otázka 19: „Chybí vám v obci nějaké veřejné služby?(lékař, bankomat, cukrárna/kavárna)“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Jednoznačně občanům chybí veřejné služby (65 %). Necelé třetině (27 %) vyhovuje 

dojíždění za službami mimo obec. Nějaké v obci jsou, jako kadeřnictví, kosmetika či masáže. 

Ale na takhle velkou obec je to zanedbatelné. 

 

K této otázce navazuje ještě pokračování: Otázka č. 20: „Pokud vám nějaké veřejné 

služby chybí, napište konkrétní“. Zde se sešlo 106 odpovědí. Největší zastoupení měl bankomat, 

zazněl 48 krát, dále byl často uváděn lékař, automat na jízdenky, supermarket, vinotéka, 

lékárna, benzínka, Často byly opět zmíněny služby z hlediska gastronomie, tedy restaurace 

s denním provozem, kavárna, cukrárna. 
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Graf 18: Otázka 21: „Co vám v obci nejvíce chybí pro sport a volný čas?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Respondenti jednoznačně postrádají víceúčelové sportovní hřiště v obci. Tato otázka již 

zněla v trochu jiné podobě, ale díky rozepsání projektů, které byly občanům slibovány, se 

dozvídáme, který je skutečně nejpreferovanější. 

Graf 19: Otázka 22: otázku „Cítíte se být dobře informováni o dění v obci?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Obyvatelé se cítí být dobře informování o dění v obci. To je velmi důležité zjištění, 

jelikož komunikace s lidmi je pro obec velmi důležitým faktorem. 
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Graf 20: Otázka 23: „Jakým způsobem získáváte informace o dění v obci?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Více než polovina respondentů (53 %) získává informace o dění v obci na webových 

stránkách obce. Téměř jedna třetina (25 %) využívá získávání informací prostřednictvím e-

mailu. Překvapivé zjištění jsou pouhá 2 % respondentů, kteří se potřebné informace dozvídají 

z vývěsek a z úřední desky. Z pohledu úřednice musím konstatovat, že konkrétně s vývěskami 

a s úřední deskou je spojeno nejvíce práce a času. 

K této otázce navazuje ještě pokračování: Otázka č. 24: „Navrhněte případný jiný 

způsob, který by vám vyhovoval“. Zde se sešlo 31 odpovědí. Někteří navrhovali facebook, 

informační tabule, mobilní aplikace, sms o nejdůležitějších věcech (Příloha č. 5). Celkově 

vzato, informovanost občanů je hodnocena nad očekávání. V dnešní modernizované době si 

přesto zaslouží tato oblast nové kanály a využití různé formy mobilních aplikací, inovaci 

webových stránek, případně interaktivních tabulí. 

Občané se taktéž ucelené informace dozvídají z místního zpravodaje, který nebyl 

v možnostech vypsán, ale někteří občané v připomínkách tento způsob informací taktéž 

hodnotili jako povedený a účinný. 
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Graf 21: Otázka 25: „Jste?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Šetření ukázalo dost vyrovnaný stav respondentů. Muži 53 % a ženy 47 %. V této obci 

rozhodně nepanuje lhostejnost ke svému žití ani u mužů, ani u žen.  

Graf 22: Otázka 26: „Váš věk?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Nejpočetnější skupinu respondentů tvoří občané ve věku 30 – 49 let (64 %). Nižší zastoupení 

mají občané ve věku 50 – 64 let (14 %), v závěsu za nimi mladší generace 15 – 29 let (13 %) a 

nejméně z nich je ve věku 65 let a více (9%). 
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Graf 23: Otázka 27: „Dokončené vzdělání?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Vzdělanostní struktura respondentů má vyšší socio-ekonomický status, což odpovídá 

přívalu nového bydlení v obci těmi, kteří si mohou dovolit financovat rodinné domy. Největší 

podíl mají obyvatelé se středoškolským vzděláním s maturitou (34%) a v těsném závěsu jsou 

občané s vysokoškolským magisterským vzděláním (31%). Oproti tomu téměř minimální je 

počet občanů se základním vzděláním (2%).  

Graf 24: Otázka 28: „V jaké části obce žijete?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

     Nejvíce respondentů odpovídalo z horní části Srubce (47 %), což je velmi podobné, 

jako v roce 2012. Tehdy jich bylo 64 %. Je vidět, že přílivem nových obyvatel za poslední roky 

dost vzrostl podíl obyvatel z lokality Na Štětkách s 18 % oproti roku 2012, to jich bylo pouhých 

7 %.  
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Graf 25: Otázka 29: „Jste zde přihlášen/a k trvalému pobytu?“ 

 

Zdroj informací: vlastní dotazníkové šetření 

Jednoznačná převaha občanů přihlášených k trvalému pobytu (97 %). 

 

Otázka 30: „Vaše další připomínky, náměty, komentáře“ 

Na  možnost se celkově vyjádřit zareagovalo celkem 54 osob. Někteří odpověděli třeba jen 

jedním slovem, druzí pojali toto jako výzvu k poděkování, konfrontaci, svěření svých pocitů i 

křivd.   

V připomínkách mnoho dotazovaných zmiňovalo nutnost obchvatu. Provoz na silnici 

Ledenická, která je průtah celou obcí, neustále stoupá a z toho vyplývá oprávněná 

nespokojenost občanů se současnou situací obce. Další připomínky byly velmi rozmanité. 

Jednotlivci se touto cestou vyjadřovali k jednotlivým projektům, které byly v obci realizovány.  

Připomínky a komentáře byly velmi různorodé, a tudíž může sloužit jako náměty 

k celkovému zlepšení ve všech možných oblastech. 

 

Shrnutí výsledků dotazníkového šetření  

 

Z výsledků dotazníkové šetření vyplývají následující souhrnné závěry. 

Za pozitivní z hlediska rozvoje obce lze (dle vyjádření obyvatel obce) považovat: 

➢ spokojenost občanů v obci s blízkostí přírody a klidným životem 

➢ spokojenost s příznivým životním prostředím a bezpečností v obci 

➢ kontakty se sousedy a dalšími obyvateli obce 

➢ zájem občanů o rozvoj obce 

➢ dobrou dopravní dostupnost obce veřejnou hromadnou dopravou 

➢ dostatečný rozsah a kvalitu veřejných prostranství 
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Jako klíčové pro rozvoj obce v dalším období požadují obyvatelé obce z hlediska veřejné 

infrastruktury: 

➢ prosazovat vybudování obchvatu obce 

➢ vybudovat multifunkční hřiště, tělocvična či veřejné sportoviště, workoutové hřiště 

➢ realizovat stezky na kolo, bazén, posilovna, sauna, sportovní kroužky pro děti, 

beachvolejbal, pingpongové venkovní stoly 

➢ zlepšovat kvalitu místních komunikací 

➢ omezit provoz v obci 

➢ regulovat parkování automobilů v obci 

➢ řešit nedostatky dopravního značení a nekvalitu silnic v konkrétních ulicích 

➢ řešit nedodržování rychlosti v obci a zajistit bezpečnost silničního provozu zejména s 

ohledem na bezmotorovou dopravu (pěší,cyklo) 

 

V oblasti komerčních služeb vnímají obyvatelé obce negativně: 

➢ nedostatek obchodů a služeb 

➢ rozsah a kvalitu služeb veřejného stravování 

➢ absenci konkrétních služeb a provozoven (bankomat, lékař, automat na jízdenky, 

supermarket, vinotéka, lékárna, čerpací stanice pohonných hmot) 

 

Za perspektivní považují obyvatelé obce: 

➢ rozvoj společenského života 

➢ budování turistických stezek/cyklostezek/hipostezek 


